
PROTOKÓ Ł  Nr XXXIII/2021 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 30 listopada 2021 r. 

XXXIII/2021 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Świdwin oraz w sposób zdalny online za pomocą  środków porozumiewania si ę  
na odległość . 

Godzina rozpoczęcia — 12.00 
Godzina zakończenia — 14.11 

Stan radnych 	 15 
Obecnych na sesji 	 14 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XXXIII/2021 Sesji Rady Gminy Świdwin dokonał  Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Świdwin - Pan Krzysztof Kaszuba. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Świdwin powitał  radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Świdwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Świdwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Świdwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Świdwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Świdwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Świdwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Świdwin 
- Panią  Sylwię  Zmudę-Kowalczyk - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Klępczewie 
- Panią  Anetę  Sękalską-Cybul - Kierownik Rewiru Dzielnicowych w S ławoborzu Komendy 

Powiatowej Policji w Świdwinie 
- Pana Józefa Brzezińskiego - Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Świdwinie 
- Pana Sławomira Buniaka - Komendanta Gminnej Ochotniczej Stra ży Pożarnej 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady dokonał  sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Wiceprzewodniczący stwierdzi ł  prawomocność  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Radni uczestnicz ący w Sesji online: Jan Kulikowski, Tomasz Makowski, Jaros ław Pisarczyk, 
Piotr Sieradzki, Agnieszka Tokarska. 

Nieobecni radni: Anna Olejniczak. 

1 



Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Wiceprzewodnicz ący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że protokół  z sesji 
Nr XXXII/2021 z dnia 26.10.2021 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Wiceprzewodnicz ący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że porządek obrad podany 
był  w zaproszeniach na Sesj ę . 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. Wobec braku uwag 
Wiceprzewodniczący stwierdzi ł, że porządek obrad jest porz ądkiem obowiązującym. 

Porzadek posiedzenia:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy Świdwin. 
5. Informacje Przewodniczących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorządów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podj ęcie uchwał : 

1) w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Swidwin, 
2) w sprawie okre ślenia wysokości diety zryczałtowanej dla Przewodnicz ącego Rady Gminy 

Świdwin, 
3) w sprawie okre ślenia wysokości diety zryczałtowanej dla Wiceprzewodniczących Rady 

Gminy Swidvvin, 
4) w sprawie okre ślenia wysokości diet dla radnych Rady Gminy Swidwin, 
5) w sprawie zasad otrzymywania i wysoko ści diet oraz zwrotu kosztów podró ży 

przysługujących sołtysom, 
6) w sprawie przyj ęcia Programu współpracy Gminy Swidwin z organizacjami pozarz ądowymi 

oraz innymi podmiotami prowadz ącymi działalność  pożytku publicznego na 2022 rok, 
7) w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Swidwin na rok 2022, 
8) w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na terenie Gminy 

Świdwin, 
9) w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 

11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 
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Ad. 4. BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE NA TERENIE GMINY SWIDWIN 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  o zabranie głosu Pana S ławomira 
Buniaka Komendanta Gminnej Ochotniczej Stra ży Pożarnej. 

Pan Sławomir Buniak przedstawił  informacj ę  z działań  operacyjnych na terenie Gminy Świdwin 
za okres od 01.01.2021 r. do 29.11.2021 r. (za łącznik nr 2). 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  o zabranie głosu Pana Józefa 
Brzezińskiego Komendanta Powiatowego Pa ństwowej Straży Pożarnej w Świdwinie. 

Pan Józef Brzeziński na początku podziękował  za zaproszenie na Sesj ę  Rady Gminy. Następnie 
Komendant poinformowa ł , że zgodnie z ustawą  o Państwowej Straży Pożarnej ma obowiązek 
współpracować  bezpo średnio z organami gminnymi dla bezpieczeństwa gminy, lokalnej 
społeczności w celu wypracowania i modyfikowania strategii bie żącej rozwoju ochrony 
przeciwpożarowej, jej stanu i rozwoju krajowego systemu ga śniczego. Komendant odniós ł  się  do 
materiału, który przedstawił  Pan Sławomir Buniak. Jeżeli chodzi o zdarzenia, które by ły 
obsługiwane przez straż  państwową  i ochotniczą  to nie miały miejsca zdarzenia o ci ężkim gatunku 
tylko pożary, które nie były dotkliwe dla gminy. Miejscowe zagro żenia również  miały charakter 
bardziej cywilizacyjno- środowiskowy i przyrodniczy ni ż  ciężkich kataklizmów. Natomiast du żo 
zdarzeń  jest o charakterze medycznym i paramedycznym typu pomoc policji, pomoc pogotowiu, 
obsługa tzw. izolowanych zdarze ń  medycznych pod nieobecność  lub zwłokę  w dotarciu zespołów 
ratownictwa medycznego. Już  od kilku lat następuje duże przeprofilowanie działalności straży 
pożarnych i na to zwracana jest uwaga, je żeli chodzi o rozwój, o kursy, o szkolenia, o nabór czy 
to do ochotniczych straży pożarnych czy do państwowej straży pożarnej w kwestii ratownictwa 
medycznego. Zmienia si ę  profil działalności z typowo strażackiej jak straż  ogniowa na bardziej 
humanitarną . W listopadzie br. nastąpiło wyłączenie telefonu alarmowego 998, co jest naturaln ą  
konsekwencj ą  wdrażania w Europie ogólnego telefonu ratunkowego 112. Nast ąpiła większa 
konsolidacja służb ratowniczych dysponowanych z jednego centrum powiadamiania ratunkowego 
w Szczecinie. Każda ze służb ma swój zakres kompetencji natomiast one w wi ększym stopniu 
stają  się  komplementarne wzgl ędem siebie: policja, straż  pożarna, państwowe ratownictwo 
medyczne. Do tego dochodzi jeszcze zarz ądzanie kryzysowe jako nadbudowa tej struktury 
również  na poziomie powiatowym. Komendant zauwa żył, że w przekazanym radnym materiale 
sprawozdawczym w formie obszernej prezentacji przygotowanym z szerszego profilu dzia łalności 
straży pożarnej znajduj ą  się  informacje o akcjach, szkoleniach i kursach (za łącznik nr 3). 
Następnie Komendant wspomnia ł  o ważnych dla rozwoju systemu, jako motywatora do 
działalności, Ochotniczych Strażach Pożarnych, które są  w dużej mierze elementem spo łecznym, 
na które należy patrzeć  nie tylko przez pryzmat ratowniczy, przez ilo ść  wyjazdów, ale jako 
prowadzących działalność  społeczną, edukacyjną  jako komplementarną  do działalności społecznej 
wiejskiej. Komendant poinformowa ł , że mial miejsce jubileusz, nadanie sztandaru dla jednostki 
OSP Rusinowo, które by ło wielkim świętem dla powiatu i dla gminy. Uczestniczyli w nim 
parlamentarzy ści, przedstawiciele wojewody i marsza łka, którzy oddali ho łd osobom, których 
działalność  przyczyniła si ę  w dużej mierze do tego sukcesu. Wspomnia ł  o nestorach, którzy zostali 
uhonorowani o Panu Stanis ławie Buniaku i Panu Mieczys ławie Kozickim, którzy w dalszym ci ągu 
służą  wiedzą  i pomocą  dla działalności straży pożarnych. Następnie Komendant poinformowa ł  o 
wypracowanych strategiach m.in. dotycz ących rozwoju taboru (wymiana samochodów). 
Podziękował  za pomoc, wsparcie na fundusz wsparcia w kwocie 5000 z ł  na zakup łodzi 
ratowniczej, co pozwoli ło na uzbieranie w skali powiatu kwoty, która stanowi ła powyżej 50% 
wkładu własnego i dzięki temu aktualnie trwa proces przetargowy. Ponadto PSP otrzyma ła 
mikrobus, a jeszcze są  inne przedmioty w planie finansowym. To skutkuje tym, że PSP może 
przekazywać  sprzęt dla ochotniczej straży pożarnej. Komendant poinformowa ł , że zwróci si ę  z 
wnioskiem o wsparcie funduszu wsparcia na przysz ły rok, by gmina zarezerwowała jakąś  stałą  
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kwotę  na kolejne zakupy, które s ą  w planie jeżeli chodzi o wzmocnienie krajowego systemu 
ratowniczo-gaśniczego. Jeżeli chodzi o rozwój, bazę  i zaplecze to Komenda Powiatowa jest 
naturalnym zapleczem nie tylko w kwestii decyzyjno ści dysponowania, ale coraz większym 
zapleczem materialnym na funkcjonowanie Ochotniczych Stra ży Pożarnych, ponieważ  odbywają  
się  tu szkolenia i inne spotkania. Baza zaplecza zosta ła rozbudowana o profesjonaln ą  pralnię , gdzie 
są  maszyny do prania ubiorów stra żackich dla OSP z powiatu. Komendant doda ł, że będzie chciał  
z każdą  gminą  zawrzeć  porozumienia o współfinansowanie tej pralni. Na zakończenie Komendant 
poprosił, by posiedzenia po święcone głównie straży pożarnej, a może i Policji organizować  po 
zamknięciu roku, jako taką  formę  sprawozdawczą, gdzie można byłoby też  szerzej podyskutować  
na pewnymi zagadnieniami. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  o zabranie głosu Panią  Anetę  
Sękalską-Cybul Kierownik Rewiru Dzielnicowych w S ławoborzu KPP w Świdwinie. 

Pani Aneta Sękalska-Cybul poinformowała, Ze w zastępstwie za Komendanta KPP w Świdwinie 
przedstawi informacj ę  o działaniach podejmowanych w zakresie bezpiecze ństwa na terenie Gminy 
Świdwin, którą  radni otrzymali w formie prezentacji pt. Analiza stanu bezpiecze ństwa na terenie 
Gminy Świdwin w 2021 roku (załącznik nr 4). Pani Kierownik stwierdzi ła, Ze nie ma powodu do 
przedstawiania i omawiania konkretnych liczb, bo wszystko znajduje si ę  w prezentacji. Natomiast 
zauważyła, Ze bez współpracy z samorządami działania Policji byłyby okrojone i podziękowała 
za możliwość  działania z Panem Komendantem Straży Gminnej, którego nieoceniona praca, 
dyspozycyjność  i ogromne zaangażowanie pozwala robić  naprawdę  dobrą  pracę . Pani Kierownik 
poprosiła Wiceprzewodnicz ącego Rady o przekazanie podzi ękowań  Komendantowi Stra ży 
Gminnej w imieniu Policji. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że miło słyszeć  że ktoś  docenia 
strażnika gminnego. Dodał , że też  jest tutaj szanowany i widzi jego wk ład w porządek na terenie 
gminy. 

Pani Aneta Sękalska-Cybul poinformowała, że zmieniły się  obszary jeżeli chodzi o działanie 
Komendy Powiatowej Policji i rewiru dzielnicowych. Chodzi o to, że Gmina Świdwin częściowo 
podlega rewirowi dzielnicowych w S ławoborzu, ale z tego tytu łu nie będzie żadnych problemów 
dla mieszkańców, a wszystkie informacje s ą  podane na stronie Komendy Powiatowej Policji w 
Świdwinie. Natomiast jeżeli ktoś  nie ma możliwości dojechać  do S ławoborza, to zawsze Komenda 
Powiatowa Policji w Świdwinie jest do dyspozycji mieszkańców Gminy Świdwin i tani również  
mogą  zostać  przyjęci. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  Panią  Halinę  Czajkowską  
Sekretarz Gminy o przedstawienie w imieniu Pana Bartłomieja Szewczaka Komendanta 
Straży Gminnej UG w Świdwinie sprawozdania z działalności Straży Gminnej za 2021 r. 

Pani Halina Czajkowska odczytała Sprawozdanie z działalności Straży Gminnej za rok 2021 
(załącznik nr 5). 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba jeszcze raz podziękował  w imieniu Policji, 
całej Rady oraz własnym Komendantowi Straży Gminnej Panu Bartłomiejowi Szewczakowi, 
który jest przedstawicielem gminy, który bardzo pomaga mieszka ńcom w życiu codziennym, gdyż  
jest na podorędziu i załatwia najpilniejsze sprawy. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił  uwagę  na to, że są  tu 
przedstawiciele s łużb, które reaguj ą  natychmiast, ich widać  jeśli zaistnieje wydarzenie, jakie ś  
zdarzenie na ulicy, w domu, czy w lesie. S łużby te są  na zawołanie i rzeczywi ście w przeciągu 
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kilku minut potrafi ą  zjawić  się  na miejscu i pomóc. Ale s ą  jeszcze takie s łużby jak energetyka. I 
to jest też  dział  w naszym kraju, który powinien reagować  bardzo podobnie, a niestety tak nie jest. 
Potrafią  zostawić  mieszkańców bez prądu na dobę  i dłużej, potrafią  nie odpowiedzieć  na żaden 
telefon, potrafi ą  wyłączyć  swoją  infolinię  albo nadając jeden komunikat który mówi, że jest 
wietrznie i trzeba czeka ć . Wiceprzewodniczący dodał , że to jest nieporozumienie że w XXI wieku, 
gdzie ludzie są  uzależnieni od prądu, ludzie którzy maj ą  kotłownie i hydrofornie które zaopatruj ą  
mieszkańców w cieplą  wodę  nie wiedzieli za ile ta woda przyjdzie, za ile prąd wróci do sieci. 
Wiceprzewodniczący stwierdził , że zarówno on jak i wielu mieszkańców, którzy z takim 
postulatem zwrócili si ę  uważa, że jest to nieporozumienie. Doda ł , że nieporozumieniem jest brak 
informacji za ile wróci pr ąd po awarii. Są  sztaby kryzysowe, gdzie przedstawiciel sztabu 
kryzysowego odpowiada, że on też  nie może uzyskać  takiej informacji. 
Wiceprzewodniczący powiedział , że to jest jego postulat do radnych powiatowych i do Pana 
Wójta. Dodał , że Wójt zna tę  sprawę, bo prosił  go o interwencj ę  właśnie w takiej sytuacji, kiedy 
cała wioska została bez prądu, bez ogrzewania, bez wody i bez informacji kiedy pr ąd wróci do 
sieci. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że o tym co zaprezentowali przedstawiciele s łużb Policji i 
Straży Pożarnej radni zostali poinformowani, natomiast radna zauwa żyła, Ze w sprawozdaniu od 
Strażnika Gminnego, które pani Sekretarz czyta ła było dużo kartek. Radna zapyta ła, czy naprawdę  
nie ma tam istotnych rzeczy? Uwa ża, że mogą  tam być  istotne sprawy, które warto by łoby 
przytoczyć  jeżeli o tym powiedziała pani z Policji i dziękowała za wspó łpracę  Pana Bartka. Radna 
dodała, że może nie muszą  być  przeczytane, może wystarczy, że radni je otrzymaj ą. Natomiast 
warto by mieszkańcy wiedzieli o tym w sytuacji, gdy jest utrudniony dost ęp do informacji. 

Pani Halina Czajkowska odpowiedziała, że nie ma problemu, aby radni otrzymali te informacje. 
Natomiast jeżeli chodzi o szczegó łowe dane, to w sprawozdaniu są  wskazane liczby, jakie kontrole 
były przeprowadzane, czy jakie by ły zdarzenia. Dodała, że to jest cała tabelka i nie ma sensu jej 
czytać, ale wszystko jest do wglądu jeżeli ktoś  jest zainteresowany. 

Pani Bożena Wieczorek zauważyła, że często zmieniają  się  dzielnicowi, a sołtysi są  pierwszymi 
osobami, którzy si ę  z nimi kontaktuj ą . Często nie wiadomo kto jest dzielnicowym, a podawane 
numery telefonów są  nieaktywne lub połączenie następuje z komendą  Policji. Radna powiedziała, 
że gdy są  przydzielani nowi dzielnicowi do danej miejscowo ści to dobrze byłoby, żeby mieć  na 
uwadze sołtysów i poinformować  ich o tym i przekazać  numer telefonu do dzielnicowego. 

Pani Aneta Sękalska-Cybul odpowiedziała, Ze wszelkie informacje bardzo bie żące, aktualne są  
na stronie Komendy Powiatowej Policji w Świdwinie, ale nie ma problemu żeby dzielnicowi 
którzy są  zmieniani próbowali nawiązać  kontakt z sołtysami. Pani Kierownik zauważyła, że 
bardzo często dzielnicowi kontaktuj ą  się  sołtysami, zwłaszcza wtedy kiedy dochodzi do jakiego ś  
zdarzenia, czy jest potrzeba takiej wspó łpracy. Natomiast uważa, że nie trzeba czekać  na takie 
okoliczności i jeżeli kolejna zmiana nastąpi to oczywiście w pierwszej kolejno ści powiadomi 
samorząd i sołtysów. A jeżeli są  jakieś  niejasne informacje albo który ś  sołtysów nie wie, jaka jest 
aktualna sytuacja, to uważa że nie ma problemu i dzielnicowy w najbli ższym czasie odezwie si ę  
do sołtysów. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiadając Wiceprzewodniczącemu Rady odno śnie sprawy energii 
powiedział , że bardzo chętnie zajmie si ę  tematem, ponieważ  już  wcześniej nie tylko w sprawach 
energii, ale w innych sprawach zwi ązanych z Covidem miał  pewne zastrze żenia, co do 
kompetencji Wydziału Kryzysowego Starostwa Powiatowego w Świdwinie. Radny powiatowy 
stwierdził , że ma wrażenie ze są  to instytucje które tylko i wy łącznie zajmuj ą  się  tworzeniem 
dokumentacji, natomiast w przypadku istotnych zdarzeń  jak m.in. brak energii elektrycznej czy 
innych kataklizmów to mieszkańcy powinni wiedzieć  jaka jest ścieżka postępowania i gdzie 
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powinni takie informacje uzyskiwać . Dodał, że na najbliższej sesji, czy komisji zada takie pytanie 
Panu Staro ście, żeby dowiedzieć  się  jakie są  kompetencje tego wydzia łu, bo jest on rozbudowany, 
są  tam pracownicy na etatach i czym si ę  zajmują  oprócz tego, że tworzona jest pewna 
dokumentacja, która okazuje si ę  że w przypadkach zagro żenia jest ona nikomu niepotrzebna. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba odniósł  się  do wypowiedzi Pana Sebastiana 
Basiejko i powiedział, że pan z zarządzania kryzysowego z powiatu kontaktowa ł  się  z nim, ale był  
też  bezsilny, przez całą  noc próbował  uzyskać  takie informacje. On sam dalej nie móg ł  sięgnąć , 
niewiele więcej mógł  wskórać . Natomiast sam swoj ą  aktywnością  bardzo wspomagał  w tym czasie 
i tylko co wiedział  to przekazywał, za co należą  mu się  podziękowania. 

Ad. 5. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformował , że w okresie międzysesyjnym Komisja 
spotkała się  w dniu 16.11.2021 r. Na posiedzeniu Komisja omówi ła realizacj ę  budżetu 2021 r. 
przez gminne jednostki organizacyjne, jak i urz ąd. Szczegółowe relacje przedstawili dyrektorzy 
poszczególnych jednostek organizacyjnych i sk ładali również  propozycje do budżetu gminy na 
2022 r. Opracowywany projekt budżetu na 2022 pozwoli na poszerzenie informacji i wiadomo ści 
pod przyszłoroczny budżet. Na posiedzeniu komisji omawiano zmiany w budżecie, które były 
przygotowane na Sesj ę  Rady Gminy. 

Pani Halina Cybul — Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja Rewizyjna dokona ła kontroli wydatków na świetlice za I pó łrocze 
2021 r., dokonała kontroli inwestycji realizowanych ze środków zewnętrznych za 2020 r., jak 
również  analizowała dochody budżetu gminy na 2022 r. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym rada gminy obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 22.11.2021 r., na 
którym omówiono gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 
przeciwdziałania narkomanii w Gminie Świdwin na 2022 r., omówiono program wspó łpracy 
Gminy Świdwin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadz ącymi 
działalność  pożytku publicznego na 2022 r. Ponadto omówione zosta ły projekty uchwał  na 
dzisiejszą  sesję  Rady Gminy Świdwin. 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie mi ędzy sesjami przedstawili: Pan Sebastian Basiejko - 
Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Świdwin oraz Wójt Pan 
Kazimierz Lechocki. 

Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji 
UG świdwin przedstawi ł  informacj ę  z działalności Referatu w okresie mi ędzy sesjami: 

— organizacja dowozu pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
— organizacja dowozu mieszkańców gminy Świdwin do punktów szczepień  na terenie 

powiatu świdwińskiego 
— organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w Sławoborzu 

i w Świdwinie 
— bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
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— bieżąca realizacja i obsługa funduszy so łeckich 
— zakończenie realizacji dwóch grantów so łeckich; 26.11.br. odby ło się  uroczyste 

podsumowanie inwestycji z udziałem przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego w 
Szczecinie Marszałka Pana Olgierda Kustosza i Kierownik Biura ds. modernizacji i 
promocji obszarów wiejskich Pani Agnieszki Cie ślickiej; były to budowa parkingu w 
miejscowości Bystrzyna oraz budowa lamp solarnych w miejscowo ści Smardzko 

— złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych 
w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

— przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
— bieżąca współpraca ze szko łami 
— koordynacja spraw zawi ązanych z transportem publicznym 
— organizacja szczepień  przeciwko Covid-19 na terenie gminy (w najbli ższym czasie 

szczepienie odbędzie się  w PSP w Lekowie, a w następnym tygodniu na świetlicy w 
Rusinowie i w Beltnie) 

— w dniu 05.11.2021 r. zorganizowano Gminny Konkurs Piosenki Patriotycznej w Lekowie 
— w dniu 10.11.2021 r. odbyły się  Gminne uroczysto ści z okazji Dnia Niepodległości w PSP 

w Bierzwnicy 
— ogłoszono XIX Powiatowy Konkurs Plastyczny „Id ą  Święta", którego rozstrzygni ęcie 

nastąpi w dniu 10.12.2021 r. na świetlicy w Lekowie 
— trwa realizacja zadania „Poznaj Polsk ę"; przyznane dofinansowanie przeznaczone by ło na 

realizację  wycieczek szkolnych; 
— PSP w Bierzwnicy: kwota dofinansowania — 18.855,00; miejsce wycieczek: Warszawa, 

Koszalin, Kołobrzeg 
— PSP w Lekowie: kwota dofinansowania — 15.927,00; miejsce wycieczek: Ko łobrzeg, 

Koszalin, Gdańsk, Malbork 
— PSP w Oparznie: kwota dofinansowania — 12.784,00; miejsce wycieczek: Toru ń , 

Koszalin, Kołobrzeg 
— trwa realizacja Programu „Laboratoria przysz łości"- to inicjatywa edukacyjna realizowana 

przez Ministerstwo Edukacji i Nauki we wspó łpracy z Centrum GovTech w Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów; celem inicjatywy jest wsparcie wszystkich szkó ł  podstawowych 
w budowaniu wśród uczniów kompetencji przysz łości; w ramach Laboratoriów 
Przyszłości Gmina Świdwin otrzymała wsparcie finansowe w wysoko ści: 
— PSP w Lekowie - 60.000 z ł  
— PSP w Bierzwnicy - 60.000 z ł  
— PSP w Oparznie - 30.000 z ł  

(w ramach dofinansowania wszystkie szko ły dokonają  zakupów we własnym zakresie 
tzw. pakietu podstawowego tj.: drukarka 3D wraz z akcesoriami, aparat fotograficzny 
wraz z akcesoriami, mikrokontroler z czujnikami i akcesoriami, kamera przeno śna 
cyfrowa wraz z akcesoriami, Filament, Mikroport z akcesoriami, o świetlenie do 
realizacji nagrań , mikrofon kierunkowy z akcesoriami, Gimbal i statyw z akcesoriami) 

— w dniu 29.10.2021 r. Gmina świdwin złożyła wniosek o przyznanie dofinansowania w 
ramach programu „Cyfrowa Gmina" tzw. Granty PGR na zakup laptopów dla 
uprawnionych mieszkańców; Kierownik poinformowa ł , że na tym etapie regulamin 
konkursu zakładał  jedynie oświadczenia od rodziców, opiekuna prawnego które by ły 
podstawą  do umożliwienia złożenia wniosku przez gminy. Załączenie dokumentów 
potwierdzających fakt zatrudnienia w danych PGR-ach by ło nieobligatoryjne. Natomiast 
w dniu 18.11 otrzymano informacj ę  z Ministerstwa o uzupełnienie wniosku o 
dofinansowanie poprzez potwierdzenie kryteriów zgodnych ze z łożonym przez 
beneficjentów oświadczeniem, o którym mowa wy żej, czyli o świadczeniem o tym, że 
dany mieszkaniec mieszka na terenie gminy popegeerowskiej (akurat gmina Świdwin 
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cała się  kwalifikuje), jak również  że jest pokrewieństwo że ktoś  z rodziny pracował  w 
PGR. Takie o świadczenia zbierane s ą  w referacie o światy na podstawie przedstawianych 
dokumentów przez poszczególnych pracowników lub ich rodzin dla uprawnionych dzieci 
z terenu Gminy Świdwin. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności Referatu Rolnego, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej UG Świdwin w okresie między sesjami: 

— Gmina Świdwin rozstrzygnęła przetarg na odbiór i transport odpadów komunalnych z 
nieruchomości zamieszkałych; jako najkorzystniejszą  wybrano ofertę  ATF Sp. z o.o. 
Chojnica na kwotę  647.136,00 zł; jest to wyższa kwota od tegorocznej o 72.576 z ł  

— w dniu 15.11.2021 r. ogłoszono zapytanie ofertowe na „ Świadczenie usługi odbioru 
odpadów komunalnych z obiektów użyteczności publicznej Gminy Świdwin na lata 2022 
—2023"; rozstrzygni ęcie zapytania ofertowego nast ąpi w dniu 02.12.2021 r. 

— w dniach 13-16.12.2021 r. odbędzie się  ostatnia w tym roku zbiórka odpadów 
wielkogabarytowych; szczegó łowe zasady zbiórki zosta ły opisane w ogłoszeniach 
przesłanych do sołtysów 

— w dniu 17.11.2021 r. przedstawiciele firmy ATF Sp. z o. o. Chojnica przeprowadzili 
warsztaty dla dzieci z klas I-III w szkołach w Oparznie, Lekowie i Bierzwnicy dotyczące 
prawidłowego postępowania z odpadami; podczas spotkania uczniowie zapoznali si ę  z 
takimi pojęciami jak: recykling, segregacja odpadów, sortowanie, kompostownik; 
dowiedzieli się, w jaki sposób i dlaczego należy segregować  odpady 

— wydawane są  postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 

— wszczęto postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na 
realizacj ę  przedsięwzięcia: 
— budowa farmy fotowoltaicznej Ząbrowo o mocy do 70 MW wraz z niezb ędną  

infrastrukturą  towarzyszącą  na działce nr ew. 60, obręb Ząbrowo 
— budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 15 w obr ębie Cieszyno 
— budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 1 w obr ębie Cieszyno 

— na wniosek zainteresowanych w referacie nadawane s ą  numery porządkowe dla nowo 
wybudowanych nieruchomo ści 

— wydawane są  zaświadczenia o przeznaczeniu w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Świdwin oraz zaświadczenia dla właścicieli gruntów 

— wydawane są  zezwolenia na usuni ęcie drzew i krzewów 
— prowadzone są  prace przy remontach i bie żącym utrzymaniu dróg tj. naprawy nawierzchni 

poprzez uzupe łnienie dziur kruszywem, gruzem lub szlak ą  
— w dniu 27.10.2021 r. podpisano dwa akty notarialne na sprzeda ż  nieruchomo ści 

położonych w Krosinie oznaczonych jako działki geodezyjne nr 85/69 o pow. 0,0773 ha 
oraz nr 85/68 o pow. 0,0142 ha 

— podano do publicznej wiadomo ści wykaz nieruchomo ści przeznaczonych do dzierżawy w 
miejscowości Bierzwnica dz. nr 69/2 na rzecz dotychczasowego dzier żawcy oraz w 
miejscowości Rycerzewko — dzia łka 3/3 podzielona na 5 cz ęści na rzecz dotychczasowych 
użytkowników tych części nieruchomo ści; po upływie terminu publikacji, tj. po dniu 
29.11.2021 r. podpisane zostan ą  odpowiednie umowy dzierżawy; wykaz podano także do 
publikacji w gazecie „Głos Koszaliński" 

— upubliczniono ogłoszenie o przetargu na sprzeda ż  nieruchomo ści położonych w Lekowie 
oznaczonych jako dzia łki 19/6 i 19/7; nieruchomo ści zostaną  sprzedane w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego w dniu 03.01.2022 r.; warunkiem przyst ąpienia do przetargu 
jest wpłata na rachunek bankowy Gminy Świdwin wadium w terminie do dnia 
28.12.2021 r. w kwocie okre ślonej w ogłoszeniu o przetargu 
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— wydawane są  postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z dzia łalno ści na samodzielnych 
stanowiskach w okresie między sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych: 
— w dniu 29.10.2021 r. wp łynęła do urzędu petycja w sprawie przebudowy chodnika 

zlokalizowanego w miejscowości Ząbrowo; w związku z faktem, że chodnik ten znajduje 
się  w pasie drogowym drogi powiatowej petycja zosta ła przekazana zgodnie z 
właściwością  Staroście Świdvvińskiemu 

— w dniu 2.11.2021 r. podpisana została umowa na wykonanie robót budowlanych 
polegających na remoncie drogi zlokalizowanej w Lekowie; warto ść  umowy wynosi 
564.752,00 zł; termin zakończenia robót 17.12.2021 r. 

— w dniu 16.11.2021 r. rozstrzygni ęte zostało zamówienie publiczne na us ługę  ubezpieczenia 
interesów maj ątkowych Gminy Świdwin; umowy zawarte zostan ą  na okres 36 miesi ęcy 

— gmina oczekuje na dostaw ę  busa do przewozu osób niepe łnosprawnych; pierwotny termin 
zakładał  dostawę  na dzień  29.11.2021 r. jednak ze wzgl ędu na panującą  pandemię  oraz 
sytuacj ę  na rynku samochodowym dostawa opó źnia się ; umowa została aneksowana na 
dzień  15.12.2021 r. 

— w dniu 16.11.2021 r. nastąpił  montaż  2 lamp solarnych w miejscowo ści Cieszeniewo; 
zadanie realizowane by ło w ramach funduszu so łeckiego 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych: 
— dobiegają  końca prace zwi ązane z kanalizacj ą  w miejscowości Stary Przybysław; zadanie 

to powinno zakończyć  się  już  dawno, ale po ślizg jest dosyć  znaczny bo wstępna umowa 
zakończenia prac przypadała na 31.08.2021 r. 

— w dniu 21.10.2021 r. ogłoszono wyniki naboru z programu „Polski Ład" jest to program 
inwestycji strategicznych; Gmina Świdwin uzyskała 4.850.000 zł; są  to środki na realizacj ę  
dwóch zadań  tj. na budowę  drogi gminnej w miejscowo ści Rogalino oraz budowy świetlic 
w miejscowo ści Smardzko i Bierzwnica; na zadanie budowa drogi w Rogalinie dobiegaj ą  
końca prace nad przygotowaniem przetargu; na zadanie budowy świetlic w Smardzku i 
Bierzwnicy dobiegaj ą  końca prace koncepcyjne i w następnej kolejno ści koncepcje te 
zostaną  przedstawione mieszkańcom; możliwe że pod koniec stycznia 2022 r. mo żna 
będzie ogłosić  przetarg na budowę  świetlic; 
Wójt dodał, że na pozyskane promesy gmina musi rozpocz ąć  realizacje zadania tj. og łosić  
przetarg w przeci ągu sześciu miesięcy. Promesy wpłynęły do gminy 17.11.2021 r. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował, że w październiku br. rząd zdecydował  wesprzeć  
samorządy na działania w dziedzinie zaopatrzenia w wodę  oraz kanalizacj ę. Na zaopatrzenie w 
wodę  Gmina Świdvvin pozyskała 300.000 zł, a na kanalizacj ę  miejscowości gminnych 900.000 zł . 
Trwają  już  prace projektowe, a b ędzie to projekt na dostarczenie wody dla miejscowo ści 
Świdwinek. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że Gmina Świdwin zaj ęła drugie miejsce 
w powiecie w konkursie zorganizowanym przez Kancelari ę  Prezesa Rady Ministrów 
i Ministerstwo Zdrowia na rosn ącą  odporność  w okresie od 01.08.2021 do 31.10.2021 r. Nagroda 
za drugie miejsce wynosi 500.000 zł . Wójt podziękował  wszystkim zaangażowanym w 
propagowanie oraz ułatwianie dostępu do szczepień  m.in. pracownikom urzędu, paniom 
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świetlicowym, pracownikom Klubu Seniora, a w szczególno ści mieszkańcom za skorzystanie z 
możliwości szczepienia. Wójt doda ł , że jest to już  druga nagroda dla gminy, bo pierwsz ą  za 
podobny konkurs zorganizowany przez Marsza łka Województwa Zachodniopomorskiego Gmina 
Swidwin otrzymała za zaj ęcie II miejsca w województwie zachodniopomorskim w gminach do 
7,5 tys. mieszkańców. Nagroda wynios ła wtedy 100.000 z ł  i była przyznana za inny okres czasowy 
od 01-31.08.2021 r. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że w okresie 
międzysesyjnym do biura rady wpłynęły pisma: 

1) W dniu 28.10.2021 r. wpłynęła odpowiedź  Wójta Gminy Świdwin na pismo mieszkańców 
Bystrzynki dotyczące utwardzenia drogi położonej na działce nr 47/2 obręb Bystrzyna. 

2) W dniu 15.11.2021 r. wpłynął  projekt budżetu Gminy Świdwin na 2022 rok wraz z 
Wieloletnią  Prognozą  Finansową  na lata 2022-2027. 

3) W dniu 18.11.2021 r. wpłynęło pismo z Prokuratury Rejonowej w Białogardzie dotyczące 
badania legalno ści aktów prawa miejscowego wydanych w miesiącach lipiec, sierpień  i 
wrzesień  2021 r. 

4) W dniu 30.11.2021 r. z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie wp łynął  
odpis prawomocnego orzeczenia z dnia 26.08.2021 r. oraz akta administracyjne w sprawie 
ze skargi Prokuratora Rejonowego w Bia łogardzie na uchwałę  Rady Gminy Świdwin z 
dnia 28.02.2006 r. w przedmiocie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Świdwin. 

PRZERWA 13.10-13.20 

Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że cieszy się  ze środków, które gmina pozyskuje. Nast ępnie 
radna poprosi ła, by uwzględnić  w nich też  Klępczewo. Dodała, że posiadaj ą  piękny teren za strażą , 
jednak z funduszy so łeckich nie zdołają  tego terenu uporządkować . Jest też  drugi teren rekreacyjny 
koło bloków, najstarszy plac zabaw, który si ę  psuje. Radna poprosiła, by uwzględnić  i pomóc 
dostosować  tereny do korzystania przez mieszka ńców. 

Do Sesji online do łączy ł  radny Tomasz Makowski godz. 13.26. 

Pani Iwona Piotrowicz ponowiła pytanie na temat przystanku w Bystrzynce, bo sprawa toczy si ę  
już  długo, bo drugą  kadencj ę . Zapytała, jakie podjęte zostały działania w sprawie remontu tego 
przystanku bądź  usunięcia jeśli on nie jest wykorzystywany jako przystanek autobusowy. 

Drugie pytanie dotyczy miejsca przystanku w środku Bystrzynki, to w którym zosta ły już  
zmienione tabliczki informacyjne, dostosowane do obecnej sytuacji. W dniu dzisiejszym jest 
śnieg, śliskie pobocza i grupa dzieci, która wchodzi do autobusu. Radna powiedzia ła, że 
mieszkańcy co drugi dzień  do niej dzwonią  i pytają, jaka jest decyzja w tej sprawie. 

Radna poprosiła także o sprawdzenie stanu o świetlenia w miejscowości Niemierzyno po zmroku, 
ponieważ  mieszkańcy już  od kilku lat zgłaszają  prośbę  o kolejne oświetlenia. W ubieg łym roku 
na zebraniu wiejskim ponowili pytanie. Radna dowiedzia ła się  od pracownika urzędu Pana 
Łukasza Pugacza, że została podpisana umowa lub aneks z energetyk ą  o dostawienie dwóch 
punktów świetlnych, których termin realizacji jest przewidziany: jednego punktu wci ągu pół  roku, 
drugiego w ciągu 15 miesięcy. Pani Iwona Piotrowicz stwierdzi ła, że sprawy długo się  toczą , 
dlatego poprosi ła o ocenę  stanu bezpieczeństwa na wsi. 
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Pani Mariola Serafin zapytała, do kogo należy przystanek autobusowy w Przymiarkach przy 
głównej drodze? Czy należy on do gminy, czy kogoś  obcego? Je śli należy on do gminy to trzeba 
coś  z riim zrobić , bo jest w opłakanym stanie. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  o zwiększenie częstotliwo ści 
odbioru odpadów na du żych osiedlach (jak spó łdzielnia), bo kontenery mimo harmonogramu nie 
wytrzymują  od terminu do terminu. Doda ł , że jednomiesięczne opróżnianie koszy na papiery to 
jest za rzadko i na plastiki te ż  dwukrotne opróżnianie to za rzadko. śmieci jest dużo, a dostawiać  
więcej kontenerów nie ma gdzie, bo zajmuj ą  one dużo miejsca. W związku z tym jest pro śba o 
zwiększenie częstotliwości odbioru odpadów. 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Nie zgłoszono zapytań . 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na prośbę  radnej Bożeny Wieczorek o wsparcie 
placów rekreacyjnych powiedzia ł , że jeżeli będą  tylko środki, które będzie można na to 
przekierować  to na pewno gmina po nie si ęgnie. 

Odnośnie zapytania radnej Iwony Piotrowicz dotycz ącego sprawdzenia stanu o świetlenia Wójt 
powiedział, Ze trzeba być  świadomym, że jeżeli miejscowości mają  być  doświetlone zgodnie z 
wymogami ustawowymi to tych lamp trzeba dostawić, ale za tą  energię  trzeba zapłacić , więc to 
wiąże się  z podwyżką  podatku. Jeżeli ma być  ustawiona lampa przy lampie to mo żna to zrobi ć, 
tylko trzeba by ć  świadomym, że ktoś  za to zapłaci. Na pewno zostanie sprawdzony stan 
oświetlenia, czy jest wystarczaj ące, czy te lampy które są  świecą  się . Natomiast jeżeli ktoś  chce 
doświetlać  swoje podwórza, czy bramy to nie za publiczne pieni ądze. Natomiast natężenie 
oświetlenia nie jest możliwe do sprawdzenia, bo trzeba wiedzie ć, ze to nie jest infrastruktura 
gminy tylko energetyki. Obecnie podpisuj ąc umowę  z energetyką  na dostawienie lampy to jest 
minimum 36 miesięcy czekania, bo to wi ąże się  z zamówieniami publicznymi i wieloma innymi 
rzeczami, które energetyka robi. 

Odpowiadając na zapytanie radnej Marioli Serafin odno śnie przystanku autobusowego w 
Przymiarkach Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedzia ł, że część  majątku jest 
niezinwentaryzowanego. Miejsce przystanku jest podejmowane uchwa łą  rady gminy, bądź  rady 
powiatu, bądź  sejmiku wojewódzkiego. To wszystko zale ży od tego, w którym miejscu ten 
przystanek stoi. Po upadku PKS-u przystanki zosta ły. Na pewno jest uchwała rady powiatu, która 
określa miejsce przystankowe. Natomiast co do samej budki Wójt uwa ża, że jest ona potrzebna. 
Wójt dodał, że są  fundusze sołeckie i inne środki, które można na jej remont przeznaczyć, bo to 
służy mieszkańcom i to jest pewnego rodzaju rozwi ązanie. Natomiast dochodzi ć , żeby ktoś  
prawnie, czy właścicielsko próbował  to remontować  to daleka droga. Dlatego mo żna wykorzystać  
tu fundusze soleckie i w ten sposób poprawi ć  wizerunek wsi. 

Odnosząc się  do prośby Pana Krzysztofa Kaszuby dotycz ącej zwiększenia częstotliwo ści odbioru 
śmieci Wójt powiedział , że na dzień  dzisiejszy po rozstrzygni ętym przetargu nie jest raczej 
możliwe. Częstotliwość  odbioru jest podana zgodnie z ustawą. Można byłoby ją  zwiększyć , ale 
miałoby to wp ływ na kwotę . Poza tym paliwo kosztuje, za każdym razem samochód musi 
dojechać, a gmina jest dosyć  rozciągnięta. Wójt powiedział, że gdyby takie sygnały były przed 
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przetargiem, to by łoby to ujęte. Dodał , że porozmawia z firmą  ATF, która obsługuje gminę , 
natomiast trzeba by ć  świadomym że każdy wyjazd samochodu kosztuje. Kalkulacja, która by ła 
robiona, to była robiona do specyfikacji, w której by ła podana ilo ść  śmieci. Być  może łatwiej 
będzie dostawić  kosze lub zwiększyć  te pojemniki, które tam są . 

Wiceprzewodnicz ący Rady Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że zgłaszał  problem w ciągu 
roku. Natomiast rozwi ązania poszuka wspólnie z pracownikiem zajmuj ącym się  tematem odbioru 
odpadów, a je śli nie będzie innego wyj ścia to dostawione zostan ą  kontenery. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że też  chętnie zaangażuje się  w rozwiązanie tego 
problemu. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk odniósł  się  do zapytania radnej Iwony Piotrowicz 
o przystanek w miejscowo ści Bystrzynka, tuż  przed przejazdem kolejowym, o rozebranie którego 
radna wnioskowała z uwagi na jego zły stan. Zastępca powiedział, że po rozmowach z Panią  Sołtys 
Bystrzyny postanowiono, że to mieszkańcy zdecyduj ą  o losach przystanku. Pani Sołtys 
zadeklarowała, że zbierze podpisy od mieszkańców pod tym, czy zgadzaj ą  się, aby przystanek 
został  rozebrany. Jeżeli większość  mieszkańców podejmie taką  decyzj ę , że przystanek powinien 
być  rozebrany wtedy gmina wystąpi do rady powiatu o usunięcie przystanku z uchwa ły rady 
powiatu, a gmina podejmie się  jego rozbiórki. 

Następnie Zastępca Wójta odpowiedział  radnej Iwonie Piotrowicz na temat przystanku w środku 
Bystrzynki, gdzie nie ma wiaty. Powiedzia ł, ze ciągle toczą  się  rozmowy z powiatowym zarządem 
dróg. W dniu 24.09. br. zostało wystosowane pismo do Powiatowego Zarz ądu Dróg z pro śbą  o 
utwardzenie pobocza przy tym skrzy żowaniu, przy którym stoj ą  dzieci. Gmina zadeklarowała, że 
jeżeli powiat utwardzi pobocze, to ona postawi tam wiatę, by zapewnić  bezpieczeństwo dzieci 
dojeżdżających do szkoły podstawowej. W dniu 28.10.br. przys łano odpowiedź  z Powiatowego 
Zarządu Dróg, w której poinformowano, że po przeanalizowaniu wskazanej lokalizacji oraz 
dokonaniu oględzin w terenie uznano, iż  lokalizacja wiaty przystankowej w tej lokalizacji nie jest 
możliwa bez poniesienia znacznych nak ładów finansowych zwi ązanych z odpowiednim 
przygotowaniem terenu. Jednocze śnie mając na uwadze konieczność  dogodniejszego usytuowania 
przystanku w miejscowo ści Bystrzynka z mo żliwością  ustawienia wiaty przystankowej 
zaproponowano inną  lokalizację  przystanku wskazaną  na mapie załączonej do pisma. Pan Tomasz 
Waszczyk powiedzia ł, że wskazane miejsce mu si ę  nie podoba, ponieważ  znajduje się  na zakręcie 
i uważa, że jest niewłaściwe. Natomiast pomysł  z utwardzeniem pobocza przy skrzy żowaniu, 
gdzie stoją  dzieci i czekaj ą  z rodzicami na autobus będzie w dalszym ciągu urzeczywistniany. 
Następnie Zastępca Wójta zaapelował  do Pani Iwony Piotrowicz, jako Przewodnicz ącej Komisji 
Rolnictwa o to, by zaprosi ć  Pana Dyrektora PZD i być  może uda się  go przekonać  do współpracy 
i do tego, żeby pomógł  w budowie tego przystanku. Gmina chce si ę  zaangażować  i chce żeby ten 
przystanek powstał, aby dzieci w końcu mogły bezpiecznie oczekiwać  na autobus. 

Pani Iwona Piotrowicz w odpowiedzi na propozycj ę  Zastępcy Wójta zaprosi ła go na posiedzenie 
komisji rolnictwa w dniu 3.12.br., na które został  zaproszony równie ż  Dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg. Radni będą  rozmawiać  o drogach powiatowych i gminnych. Radna zaprosi ła także 
radnych i so łtysów w sprawie problemów drogowych, bo b ędzie okazja żeby poruszy ć  tematy 
związane z drogami. 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

1. Podj ęcie uchwa ły w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Świdwin. 
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Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Wójta Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że podniesienie 
wynagrodzenia Wójta to odpowied ź  nakazana przez przepisy. Doda ł , że radni długo dyskutowali 
na ten temat na posiedzeniu komisji wspólnej. 

Uchwa ła Nr XXXIII/260/2021 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Świdwin 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 7 
do protokołu). 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  Panią  Skarbnik, żeby 
poinformowała, ile podwyżki procentowo otrzyma ł  Wójt. 

Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że podwyżka wyszła na poziomie 85%. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że należy udzielić  mieszkańcom wyczerpujących informacji 
na podstawie których radni podejmowali pewne decyzje. Radnej zależy na tym, by to wybrzmiało 
dlatego, Ze dopiero co by ły podwyżki podatków dla mieszkańców, gdzie wszystkie podatki zosta ły 
podniesione, za transport, za grunty, za prowadzenie dzia łalności gospodarczej. Wtedy radni 
otrzymali informacj ę , że budżet się  nie zamyka i muszą  dokonać  podwyżki podatków. Natomiast 
zaraz po ustaleniu podatków dostali informacj ę  o tym, że jest nowe rozporządzenie w którym rząd 
Prawa i Sprawiedliwości podniósł  wynagrodzenia włodarzom miast. Radna chcia łaby, żeby 
mieszkańcy usłyszeli, Ze ta podwyżka nie zaważy na dalszych krokach, które będą  dotyczyły 
kolejnych podwyżek w przyszłości. Dodała, że to jest poważna suma, a w gminie są  inwestycje, 
są  do zrobienia drogi. Radna stwierdzi ła, że Pani Skarbnik zagwarantowa ła, że pieniądze przyznał  
rząd i mogą  one zapewnić  wynagrodzenie dla Pana Wójta, że koszty nie będą  ponoszone z 
pieniędzy podatników. 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że ustawodawca takie decyzje podj ął , a gmina musi te 
wymogi spełnić  i je realizować . 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, Ze rozumie iż  gmina otrzyma ła pieniądze od państwa i nie 
zaprzestanie robić  inwestycji. 

Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że gdy radni będą  debatować  nad projektem budżetu na 
2022 r. wtedy zobacz ą  jakie inwestycje s ą  wpisane. Dodała, że jest trochę  inwestycji na przyszły 
rok i na pewno nie są  zagrożone ze strony gminy. Jedynie terminy realizacji inwestycji mog ą  być  
ciężkie do spe łnienia przez wykonawców, poniewa ż  jest ich mało na rynku. 

2. Podj ęcie uchwa ły w sprawie określenia wysoko ści diety zrycza łtowanej dla 
Przewodniczącego Rady Gminy Swidwin. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwały w sprawie okre ślenia 
wysokości diety zryczałtowanej dla Przewodniczącego Rady Gminy Swidwin (treść  uchwały 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że zmieniła się  ustawa, na podstawie art. 18 ustawy z dnia 
17 wrze śnia 2021 r. Jest to zmiana ustawy o wynagrodzeniach osób zajmuj ących kierownicze 
stanowiska państwowe oraz niektórych innych ustaw. W zwi ązku z tym była konieczność  podjęcia 
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takich uchwał. Dodała, że wzrost nastąpi mniej więcej o 15,5% w stosunku do kwoty bazowej jaka 
była w poprzednim roku. 

Pan Lech Lipka, So łtys Sołectwa Berkanowo zapytał, jaka to jest kwota? 

Pani Renata Kamińska wyjaśniła, że wcześniej kwota wynosiła 1207,86 zł, a teraz wynosi 
1395,74 zł  i jest to różnica ok. 180 zł . 

Uchwała Nr XXXIIU261/2021 w sprawie okre ślenia wysokości diety zryczałtowanej dla 
Przewodniczącego Rady Gminy Świdwin została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protoko łu). 

3. Podjęcie uchwa ły w sprawie okre ślenia wysoko ści diety zrycza łtowanej dla 
Wiceprzewodniczących Rady Gminy Świdwin. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwały w sprawie okre ślenia 
wysokości diety zryczałtowanej dla Wiceprzewodniczących Rady Gminy Świdwin (treść  uchwały 
stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 

Pani Renata Kamińska wyjaśniła, że kwota wzrostu diety wynosi ok. 180 z ł . 

Pan Robert Rozmus poprosi ł  o wyjaśnienie, dlaczego Wiceprzewodnicz ący będą  mieli 
wyrównanie od 1.08.2021 r., a radni nie? 

Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że dla radnych uchwa ła wchodzi z dniem podj ęcia tj. z 
dniem 30.11.2021 r., natomiast w sprawie przewodnicz ącego i wiceprzewodniczących maj ą  tutaj 
zastosowanie przepisy ustawy o wynagrodzeniu osób, które zajmuj ą  kierownicze stanowiska 
państwowe i mają  zagwarantowane ustaw ą, czyli od 01.08.2021 r. trzeba zrobi ć  wyrównanie. 
Dodała, że to jest tak samo jak w przypadku Pana Wójta, bo to ten sam przepis i taka sama 
podstawa prawna. 

Uchwa ła Nr XXXIII/262/2021 w sprawie określenia wysokości diety zryczałtowanej dla 
Wiceprzewodniczących Rady Gminy Świdwin została przyj ęta głosami: „za" — 12 g łosów, 
„wstrzymuj ący się" —2 głosy (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protoko łu). 

4. Podj ęcie uchwa ły w sprawie określenia wysoko ści diet dla radnych Rady Gminy Świdwin. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie okre ślenia 
wysokości diet dla radnych Rady Gminy Świdwin (treść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do 
protoko łu). 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że u radnych wzrost także jest o 180 zł . 

Uchwała Nr XXXIII/263/2021 w sprawie okre ślenia wysokości diet dla radnych Rady Gminy 
Śvvidwin została przyjęta głosami: „za" — 12 g łosów, „wstrzymujący się" — 2 głosy (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protoko łu). 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zasad otrzymywania i wysoko ści diet oraz zwrotu kosztów 
podróży przys ługujących so łtysom. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad 
otrzymywania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podró ży przysługuj ących sołtysom (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 14 do protoko łu). 

Pani Renata Kamińska powiedziała, Ze dotychczas so łtysi mieli 320 zł, a teraz b ędą  mieli 500 zł . 

Uchwała Nr XXXIII/264/2021 w sprawie zasad otrzymywania i wysoko ści diet oraz zwrotu 
kosztów podróży przysługujących sołtysom została przyj ęta głosami: „za" — 13 głosów, 
„wstrzymuj ący się" — 1 głos (imienny wykaz głosowania stanowi za łącznik nr 15 do protoko łu). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyj ęcia Programu wspó łpracy Gminy Świdwin z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadz ącymi działalność  
pożytku publicznego na 2022 rok. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła projekt uchwa ły w sprawie przyj ęcia 
Programu wspó łpracy Gminy Świdwin z organizacjami pozarz ądowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność  pożytku publicznego na 2022 rok (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 
16 do protokołu). 

Uchwa ła Nr XXXIII/265/2021 w sprawie przyj ęcia Programu wspó łpracy Gminy Świdwin z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku 
publicznego na 2022 rok zosta ła przyj ęta głosami: „za" — 13 głosów, „wstrzymuj ący się" — 1 głos 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protoko łu). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Świdwin na rok 
2022 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyj ęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Świdwin na rok 2022 (tre ść  uchwały stanowi załącznik 
nr 18 do protokołu). 

Uchwała Nr XXXIII/266/2021 w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie 
Świdwin na rok 2022 została przyj ęta głosami: „za" — 13 g łosów, „wstrzymuj ący się" — 1 głos 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protoko łu). 

8. Podjęcie uchwa ły w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę  na terenie Gminy Świdwin. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
dopłaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na terenie Gminy Świdwin (treść  uchwały 
stanowi załącznik nr 20 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXXIII/267/2021 w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę  na terenie Gminy Świdwin została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 21 do protoko łu). 
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9. Podj ęcie uchwa ły w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawi ła projekt uchwały w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2021 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 22 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXXIII/268/2021 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami ,za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
23 do protoko łu). 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 14.11 Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Pan Krzysztof Kaszuba zamknął  obrady XXX111/2021 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protoko łu. 

Na tym protokół  zakończono. 

Protoko łowała 

°b4DV-6t  Izabel Zawojska 

16 


